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Verslag vergadering Wijkraad Molenwijk Haarlem dinsdag 21 februari 2022 
Locatie: Frieslandlaan 1, Het Open koffie Huis 

Aanvang 19.30u 
 

Wijkraad : Bestuur: Riet Ooms (voorzitter); Marjolein Huijser (secretaris). 

  Leden: Frits Breen (wijkbeheer); Marlies Vercruysse (ambtelijke stukken); Jolanthe Singh (diverse).   

  Notulist: Sylvia van den Berg 

Gasten : Hans Langbroek (website); Mustapha el Yajloufi (wijkagent); Rosa Scheper en collega Zacharia 

(Handhaving); Guillermo Claassen (jager); Daan Musulin (VvE Pampus); Janneke Moedt (PvvD); Rosa 

Kant, Gerard van Nimwegen, Wendy Plompen, Annetta Langreder, Yvonne Zoon, Loes de Bruin, Ruud 

Roussou, Frank Schouten, Brigitte van Kesteren, Linda Steeman (bewoners) . 

Afwezig : Ruud Norg (penningmeester); Jamila Ereduani (lid); Paulien Heesbeen (coördinator Buurtouders); Ben 

Ali (lid, Buurtouder), Wim Saelman (bewoner). 
 

1. Opening vergadering en mededelingen door de voorzitter 

Riet opent de vergadering, heet de aanwezigen welkom en is blij met de opkomst van geïnteresseerden.  
 

Zij stelt de leden van de wijkraad voor. 
 
2. Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

3. Verslag vergadering 17 januari 2021 

Er zijn geen opmerkingen. Het verslag is goedgekeurd en daarmee vastgesteld. 

 

4. Ingekomen berichten 

Aan de orde zijn gekomen: 

 Peukentegel bij winkelcentrum Molenwijk: Een bewoner heeft per e-mail laten weten dat er veel 

sigarettenpeuken naast de tegel liggen, maar dat helaas niet geveegd kan worden, doordat er drie 

fietswrakken  in de ‘nietjes’ staan. Daar de wijkraad niets kan aanvangen met een individuele klacht is de 

bewoner verzocht melding te doen op de website van de gemeente en de wijkraad hiervan op de hoogte 

te houden. Bij geen of niet voldoende actie vanuit de gemeente kan de wijkraad deze hierover aanspreken 

en verzoeken tot opvolging 

 Genootschap Oud Schalkwijk Haarlem (GOSH): Met een persbericht heeft het genootschap laten weten 

dat zaterdag 25 maart a.s. tijdens de historische middag in wijkcentrum De Wereld (Laan van Berlijn) Irene 

Moors als gastspreker zal optreden.  

 Ganzenjacht: Naar aanleiding van een e-mailwisseling met Brigitte over de brief die de wijkraad zou 

opstellen t.b.v. de bewoners van Molenwijk is besloten – in tegenstelling tot het besluit tijdens de vorige 

vergadering – deze brief alsnog op te stellen. Deze is gisteren naar Brigitte verstuurd met het verzoek hem 

te verspreiden onder de belanghebbenden. 
 

Brigitte: De brief ondersteunt het verzoek aan te geven wanneer er wordt gejaagd, alsmede wordt de 

gemeente gevraagdbij de provincie te pleiten voor een stop op de ganzenjacht op Haarlems 

grondgebied, zoals aangegeven in het Coalitieakkoord. 

Ik kan mij niet vinden in het verzoek de brief te verspreiden: ik zou graag zien dat de wijkraad 

mijn belangen én die van vele anderen behartigt; ik vraag niet of de wijkraad actie wil voeren, 

maar wel dat bewoners een keuze geboden wordt door publicatie in de wijkkrant, op FaceBook 

en op de website. 
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4. (vervolg)  

Buiten het feit dat de wijkraad geen actiegroep is en zich ook niet als zodanig zal opstellen, is het ook niet de 

taak van de wijkraad een actiegroep te faciliteren. Om deze reden hebben wij op het eerste verzoek (het 

opstellen van een protestbrief, het verspreiden ervan, het verzamelen ervan en het indienen ervan bij de 

gemeente) in de laatste e-mailwisseling afwijzend gereageerd. Het is aan de burger de politiek aan te sporen 

zich aan de gemaakte afspraken te houden. 
 
Dit betekent uiteraard niet dat de wijkraad niets kán doen, daarom is alsnog een conceptbrief opgesteld die 

bewoners als leidraad kunnen gebruiken bij het indienen van hun bezwaren, al dan niet aangevuld met zaken 

die zij van belang achten. Echter, het verspreiden en inzamelen zal de burger of initiatiefnemer zelf moeten 

verzorgen. De wijkraad kan  de verzamelde brieven weer wel namens de bewoners indienen bij de gemeente. 
 
De brief zelf zal dus niet via publicatiemogelijkheden van de wijkraad openbaar worden gemaakt. Om toch 

enigszins aan het verzoek tegemoet te komen is de wijkraad bereid een link te plaatsen op de Facebookpagina 

en de website. Brigitte zegt toe een link te leveren die op de website en facebook geplaatst kan worden.  
 
Marjolein biedt Brigitte aan dat zij een stukje voor de volgende wijkkrant kan schrijven inzake de ganzenjacht. 

Brigitte geeft aan hier gebruik van te willen maken. 

 

5. Werkgroepen 

a. Beheer en Onderhoud (Frits) 

 Speelplek Beveland: Speeltoestellen zijn geplaatst; 

 Pleintje Saeftinge: De bloembakken zijn neergezet. Voor wat betreft de bomen krijgen de bewoners 

de keuze uit drie boomsoorten;  

 Speeltoestel Ramspol: Door een misverstand met de Projectleider heeft dit enige vertraging 

opgelopen; 

 Herstel scheuren in asfalt op het fiets-/voetpad Hommeldijk: In behandeling; 

 De wijkraad ziet graag nadere inventarisatie inzake (overjarige) populieren: bij harde wind / storm 

vliegen de takken om de oren. Bevindingen in een rapport naar de Commissie. 

b. Buurtouders (Riet, bij afwezigheid Paulien) 

 Momenteel is het redelijk rustig in de wijk; 

 Bij de ingang van winkelcentrum Molenwijk komt een obstakel, zodat fietsers minder gemakkelijk door 

de passage kunnen fietsen; 

 We zijn bezig met de voorbereiding van de jaarlijkse training en de herhaling AED-cursus; 

 Op Landschot is sprake van flinke overlast (o.a. vuurwerkbom naar binnen gegooid, met messen in 

vensterbanken gekerfd en overig). Doordat de overlast op sterk wisselende tijden plaatsvindt is hier er 

lastig op te acteren. 

Op de vraag of de Buurtouders door de hele wijk of alleen in probleemgebieden rondlopen wordt 

geantwoord dat het streven de hele wijk is, maar dat dit niet altijd haalbaar is. Het initiatief Buurtouders 

gaat uit van de wijkraad en er is een nauwe samenwerking met Handhaving. 

c. Website / Facebookpagina: geen ontwikkelingen. 

d. Wijkkrant de Molen (Marjolein) 

De redactie van de wijkkrant is vernieuwd en bestaat nu uit 4 personen met nog een extra lid dat op 

onregelmatige basis interviews verzorgd. Er is een nieuwe stijl ontwikkeld met meer beeldmateriaal. De 

rubriek ‘Wist u dat’ blijft. Daarnaast is er een nieuwe rubriek: ‘Razende Reporter’. Hiervoor zijn we op 

zoek naar enthousiaste jonge mensen die interviews willen verzorgen. De Molen wordt begin maart 

verspreid. 
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5. (vervolg) 

e. Verkeer Schalkwijk (Riet, bij afwezigheid Ruud) 

Riet legt de aanwezigen uit dat de werkgroep Verkeer & Vervoer een initiatief van de vier wijkraden van 

Schalkwijk is, die zowel wijkgebonden als wijkoverstijgende verkeerszaken behandelt. 

Momenteel is er veel gaande rond Centrum Schalkwijk en nieuwbouwprojecten in het middengebied 

(tussen ziekenhuis en Centrum Schalkwijk) wat vragen over de verkeersafhandeling oplevert. 
 
Eerder was het zo goed als zeker dat er geen tijdelijke brug over de Ringvaart zou komen, doordat de 

Cruquiusbrug ook onder handen genomen wordt. De wijkraad heeft nogmaals benadrukt in dat geval het 

liefst te zien dat de tijdelijke weg evenwijdig aan de Zuid Schalkwijkerweg aangelegd wordt. Echter, 

volgens de laatste informatie zijn er zoveel bezwaren i.v.m. flora en fauna, dat de kans op een tijdelijke 

brug toch het grootst is. De bedoeling is dat er op 4 april a.s. een definitief voorstel zal liggen bij de 

commissievergadering. 

 

6. Ontwikkelingen in de wijk 

a. Bouwplannen en -ontwikkelingen  

 De wijkraad heeft het Programma van Eisen (PvE) Zwemmerslaan ingezien en zal hier volgende week 

op reageren. Daarna zal het ter inzage liggen voor bewoners en zal het inspraaktraject in gaan. 

 Daan vraagt zich af of de wijkraad door de gemeente geïnformeerd wordt inzake het warmtenet. Dit 

is niet het geval; alleen Meerwijk wordt geïnformeerd i.v.m. IVORIM. Daan is van mening dat hier 

meer openheid moet komen; het is nu niet duidelijk hoe verder te gaan in dit verhaal. Riet: tijdens 

de vorige vergadering is besproken dat de wijkraad een bijeenkomst kan organiseren waar VvE’s 

kunnen brainstormen en kennis hieromtrent kunnen uitwisselen. Voor de benodigde informatie 

vanuit de gemeente zal Joachim de Kam aanwezig zijn; er zijn een aantal datums in maart 

beschikbaar. René Reeuwijk (wijkraad Boerhaavewijk) zal ook aanschuiven. Marjolein vraagt Daan of 

hij met de voorbereiding hiervan wil helpen; Daan zegt dit toe. 
 

b. Buurtcamping 

De Buurtcamping Molenplaspark 2023 zal in het laatste weekend van augustus plaatsvinden (25-27 

augustus). Dat is het op één na laatste weekend van de zomervakantie. 

 

7. Van wijkraad naar wijkplatform (Marjolein) 

Aan de hand van een presentatie geeft Marjolein informatie over de historie van wijkraden in Haarlem en de 

door de gemeente gewenste transitie, die zij binnen één jaar gerealiseerd wil zien: 
 
Historie wijkraden Haarlem 

In 1974 werd de eerste wijkraad geformaliseerd met een verordening. In die tijd werd de wijkraad als 

inspraakorgaan gezien, daarnaast verplichtten B&W zich het advies van de wijkraad in te winnen in een zo 

vroeg mogelijk stadium van de besluitvorming. Deze verplichting is verdwenen in de 4e verordening uit 2020. 

Wel wordt als kerntaak het behartigen van de belangen van de bewoners en ondernemers in het werkgebied 

genoemd. Ook heeft de wijkraad geen adviesrecht meer maar kan de besluitvorming beïnvloeden via 

participatie en inspraak, door de ervaringsdeskundigheid van de wijkraadleden in te zetten en/of mening 

peilen in de wijk en dit goed gedocumenteerd te communiceren met de gemeente. Nu – in 2023 – zijn we op 

weg naar een 5e verordening waar belangenbehartiging wordt uitgehaald. 
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7. (vervolg) 

Aanleiding transitie en communicatie door de gemeente 

Er is sprake van een wettelijke verplichting om te komen tot (actueel) participatiebeleid in de nieuwe 

omgevingswet. De gemeente wil ruimte geven voor maatschappelijk initiatief, als dit bijdraagt aan de 

gemeentelijke doelstellingen en wil meer representatieve participatie: ondernemers, inwoners (ook die zich 

nu niet laten horen) en partners in de wijk. Daarnaast wil de gemeente het verwachtingenmanagement 

verbeteren door duidelijk te maken waar inwoners / partners wel of geen inspraak hebben.  

De gemeente wil naar een wijkplatform toe, waarbij het uitgangspunt is dat deze zorgt voor verbinding tussen 

mensen en groepen in de wijk én voor verbinding tussen de wijk en de gemeente.  

De burgemeester heeft de wijkraad op 2 december jl. telefonisch geïnformeerd dat de gemeenteraad het 

besluit tot instellen van wijkplatforms heeft aangenomen, wat betekent dat de huidige verordening komt te 

vervallen per 1 januari 2024. 
 
De eerste stappen en ons voorstel 

De voorzitters en leden van de vier wijkraden van Schalkwijk hebben overleg gehad over onze insteek. Begin 

februari was een bijeenkomst met de vier voorzitters, de stadsdeelbestuurder, de gebiedsmanager en 

gebiedsverbinder,  de projectleider en een onafhankelijk gespreksleider met als gespreksonderwerpen hoe wij 

het platform zien en wat wij willen behouden. Voor Schalkwijk hebben wij voorgesteld vier platforms in te 

stellen (dus één voor iedere wijk), met taken en bevoegdheden zoals de wijkraden nu ook hebben. Daarnaast 

ondersteuning vanuit de gemeente, zoals nu ook het geval is, inclusief het huidige budget én een eigen 

behuizing (Huis van de wijk) in elk deel van Schalkwijk. 
 
De planning 

In maart/april organiseert de gemeente met de wijkraden en een breder netwerk van actieve partners een 

volgende bijeenkomst om te komen tot (een) uitwerking van het idee van wijkplatform(s). In het derde 

kwartaal moet het beleid en de uitwerking gereed zijn voor inspraak, waarna dit in het vierde kwartaal 

vastgesteld wordt door de raad. De beoogde start voor de invoering van het beleid is 1 januari 2024. 
 
Standpunt, wensen en dilemma’s wijkraad 

De wijkraden van Schalkwijk werken goed; er is kennis van de wijk en we weten de weg te vinden naar de 

diverse afdelingen binnen de gemeente. De wijkraad wil positief ingaan op de vorming en uitwerking van het 

wijkplatform. Zaken die de wijkraad graag wil behouden zijn: belangenbehartiging voor de wijk; contacten met 

partijen als Handhaving, de wijkagent, wooncorporaties, scholen etc.; de wijkkrant, Buurtouders, 

Buurtcamping, Klankbordgroepen, Groengroep etc.; de status van onze Stichting en support (subsidie) van de 

gemeente. 

Doordat niet bekend is hoe e.e.a. er komt uit te zien heeft de wijkraad een aantal dilemma’s, waaronder: 

- Wie trekt of coördineert een wijkplatform? Bijeen roepen van mensen gaat niet vanzelf; 

- In hoeverre is de gemeente nog verplicht om tijdig informatie te geven over bestemmingsplannen of -

wijzigingen? En aan wie?; 

- Hoe wordt de continuïteit van kennis in de wijk gewaarborgd? Ambtenaren en externe bureaus komen en 

gaan en daarmee verdwijnt ook de kennis op het gemeentehuis over een wijk; 

- Hoe vindt de burger zijn weg in het bureaucratische gemeenteapparaat?; 

- Wie is verantwoordelijk voor informatie aan de bewoners over nieuwe ontwikkelingen? 

 

Na de presentatie wordt de aanwezigen gevraagd naar hun mening inzake het wijkplatform, hieronder 

puntsgewijs een weergave van het besprokene:  
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7. (vervolg) 

 In Leiden heb je Inclusio. De werkers zoalsmantelzorgers, jeugdcoaches, verzorgers etc. gaan 

daadwerkelijk de wijk in. Bij bewoners leeft het idee dat een wijkraad op zichzelf staat, maar vooral 

met elkaar overlegt. 

 Er zijn nu ook meerdere organisaties werkzaam in de wijk, ieder met een eigen scope; het Sociaal 

Wijkteam kijkt bijvoorbeeld niet naar bestemmingsplannen en de wijkraad is minder op de hoogte van 

verwijzingsmogelijkheden op sociaal gebied. De wijkraad kent wel de diverse organisaties waar ze mee 

samenwerkt . Via haar spreekuur worden bewoners indien nodig naar de juiste instantie verwezen of 

geholpen aan een contactpersoon bij zo’n organisatie 

 Wanneer de gemeente zelf niet zichtbaar is, laat zij weinig zien wat met participatie te maken heeft. 

 Er is geregeld overleg met de vier wijkraden van Schalkwijk, de burgemeester, het ziekenhuis, St. Jacob, 

Handhaving, Politie etc. Dat is weliswaar niet op wijkniveau, maar betreft wel zaken die alle vier de 

wijken aangaan. 

 Ik mis vaak terugkoppeling na een bespreking. Daarnaast beslist de gemeente heel veel zonder de 

wijkraad of de bewoners hierin te kennen of over te vragen. 

 Bij een wijkplatform zal per onderwerp een groep bij elkaar komen, wat betekent dat het platform een 

steeds wisselende samenstelling heeft. Dat komt de continuïteit niet ten goede. 

 De wijkraad is meer representatief voor de wijk dan losse groepen. 

 Naast elkaar moet toch ook kunnen? 

 Er is nu besloten dat er geen wijkraden meer zullen zijn.  Belangrijk is te bedenken hoe je overzicht 

houdt op wat er gaande is in de wijk en te zorgen dat onderwerpen in verband met elkaar worden 

behandeld en dat bewoners zicht hebben op wat er gebeurt. Een recent voorbeeld is bijvoorbeeld de 

klankbordgroep van bewoners die gevraagd is door de gemeente. Een extern bureau begeleidt de 

bijeenkomst met bewoners en brengt advies uit. Het is de vraag hoe bewoners in de wijk geinformeerd 

worden en blijven over uitkomsten en besluiten over zo’n onderwerp en erbij betrokken blijven.  

 Wie zou de regie moeten hebben? Iemand van de politiek of bestuur? Ook nu is het zo dat binnen de 

gemeente sprake is van veel verloop of dat een contactpersoon iets eerst moet overleggen met een 

andere ambtenaar. Wat is de onderliggende gedachte van de gemeente? Willen zij echt inspraak? Of 

juist monddood maken? 

 Het zou doodzonde zijn om alles wat we aan kennis hebben en alles wat is opgebouwd teniet gedaan 

wordt. Er zijn verschillende werkgroepen met ongeveer 60 vrijwilligers, de koffieochtenden hebben 

veel aanloop (lage drempel) en al naar gelang van de onderwerpen wisselende bezoekers van de 

wijkraadvergadering. 

 De gemeente wil van de wijkraden van Haarlem weten hoe invulling te geven aan het platform. Het 

besluit is al genomen, maar hoe dit aan te pakken weet de gemeente niet. 

 Uit diverse onderzoeken in o.a. Utrecht is gebleken dat het platform geen succes was. Er waren twee 

platforms die wel goed liepen; deze waren samengesteld uit de voormalige wijkraad. In alle andere 

gevallen kwam het óf niet van de grond óf mislukte jammerlijk. 

 Niet alle wijkraden functioneren even goed. Waarom dan niet díe aanpakken in plaats van alle 

wijkraden opheffen? 
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8. Rondvraag 

 Losloopveld honden Molenplaspark 

De gemeente heeft aangegeven voor de meest pragmatische oplossing te gaan; de openbare ruimte moet 

voor iedereen te gebruiken zijn, wat betekent dat het een het ander niet mag uitsluiten. De wens van 

hondenbezitters is niet onrealistisch: het kleine veld biedt beperkte mogelijkheden als losloopplaats. 

Gebruik van het grote veld als losloopplaats blijft gehandhaafd, met dien verstande dat hondenbezitters 

op zomerse dagen rekening houden met bewoners die barbecueën, welke op hun beurt moeten snappen 

dat zij niet het alleenrecht hebben op het veld. Om op drukke dagen wat meer uitloop te kunnen hebben 

wordt er aan gedacht het kleine veld toe te voegen als losloopgebied. Aan bordjes wordt gewerkt. 

 Betaald parkeren 

Yolanthe verdiept zich in het betaald parkeren en in overige  parkeerzaken: 
 
Er staan veel bedrijfsauto’s geparkeerd in de wijk. Hierdoor ontstaat een nog grotere parkeerdruk. Ook 

zorgt het voor onveilige en/of onoverzichtelijke situaties. De bedrijfsauto’s staan geregeld op de stoep of 

op grasveld geparkeerd. Bedrijfsauto’s horen niet in een woonwijk, ook wat betreft de afmetingen. 

Bewoners kunnen hierdoor hun gezinsauto niet meer kwijt of ondervinden hinder bij het uitparkeren 

(auto’s naast elkaar op parkeerplaats: je moet met je auto – vaak achteruit – al een stuk de straat oprijden 

voordat je deze kunt overzien). Spelende of plotseling overstekende kinderen lopen gevaar doordat zij 

geen zicht op de straat hebben, maar ook doordat de langsrijdende automobilist het zicht wordt 

ontnomen door de grotere bedrijfswagens. Kan Handhaving hier iets mee? Verwijzen naar een andere 

plaats, bijvoorbeeld. 

Riet: We verwijzen dit naar Handhaving. 

Rosa: Wij zijn al anderhalf jaar bezig voor een plek voor deze auto’s, maar die is er dus niet. We geven wel 

aan dat zij ergens anders moeten parkeren, maar zodra ze wegrijden hebben we geen zicht meer op de 

betreffende auto, die vaak in een andere straat alsnog parkeert.  

Wanneer je ziet dat een bedrijfsauto in een woonwijk ongewenste of gevaarlijke situaties oplevert: blijf 

melden! Maak foto’s, etc. Meldingen via https://haarlem.nl/contact-iets-melden-klacht-idee  

 

9. Sluiting  

Riet dankt de aanwezigen voor hun komst en hoopt iedereen weer terug te zien bij de volgende openbare 

vergadering.  Zij sluit de vergadering om 21:15u. 

 

 

 

 

 

 

 

De volgende openbare wijkraadsvergadering is op dinsdag 21 maart 2023. 

 

De jaarvergadering zal plaatsvinden op dinsdag 18 april 2023. 

 

 

 


